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Nejen učení
Ahoj všichni! 

Pojďte si pře-
číst lednové 

číslo NÁSTUPIŠTĚ! 
Uvnitř je rozhovor 
s panem učitelem 
Bortem, který u nás 
učí chemii, a věnujeme se i novoročním 
předsevzetím. Jaké jste si vlastně dali vy 
předsevzetí?  
Zkrátka si zpříjemněte tenhle měsíc s NÁ-
STUPIŠTĚM, ať si aspoň na chvilku trochu 
odpočinete. Neříkejte, že se chcete pořád 
jenom učit! Věřím, že vás čtení bude bavit. 
A ať vás baví celý nový rok!  |      
                                                   Nela Demetrová

Vítáme rok 2021
CO SE BUDE DÍT? 
Těšit se můžeme v červnu na prstenco-
vé zatmění Slunce, možná i olympiádu 

v Tokiu. Na konci letních 
prázdnin společnost Micro-
soft ukončí veškeré podpory 
prohlížeče Internet Explorer 
a v říjnu proběhnou v Česku 
parlamentní volby. 

TROCHA SCI-FI
Rok 2021 je důležitý i pro 
hru Shadowrun, která se 
odehrává v roce 2053. Podle 
její "historie" právě letos 
zmutovalo asi deset procent 

populace a objevily se orkové a trollové! 
A přímo v roce 2021 se odehrává děj 
filmu Johnny Mnemonic. Polovina lidstva 
trpí nevyléčitelnou nemocí, postihující 
nervovou soustavu. Doufejme, že realita 
se už nebude podobat děsivým sci-fi. |              
                                         parlament@zsvrsovicka.cz

Čeká nás spousta výročí: v led-
nu jsme si připomněli založe-
ní internetové encyklopedie 
Wikipedie, 
které je letos 

dvacet let. Kulaté sté 
narozeniny oslaví svě-
toznámá značka Gucci. 
Před sto lety vyhlásily 
nezávislost dva státy: 
Irsko a Mongolsko a sté 
narozeniny bude slavit 
i Divadlo Na Fidlovačce 
(pokud to pandemie 
dovolí).  

400 LET
V dějepise jistě učitelé zmíní i mnohem 
starší datum, a sice 21. červen 1621, 
kdy se odehrála poprava sedmadva-
ceti mužů spojených se stavovským 
povstáním proti Habsburkům. Je to už 
čtyři sta let! 

NÁSTUPIŠTE

V čem bude zajímavý nový rok? Jaká výročí si letos připomeneme? 
Víte, v jakém sci-fi filmu se děj odehrává v roce 2021?

DÁVÁME LAJK

Foto: -ab-

Adventní kalendář měl úspěch. Škoda, že další bude až zase za rok.

Foto: -ab-

Kalendář pro dobrou náladu, 

který pro vás chystá parlament, má od 

začátku roku 2021 novou podobu.
KDO BUDE MÍT VÝROČÍ?
• Před sto lety (21. února) 
se narodil výtvarník Zdeněk 
Miler, autor Krtka. • Před sto 
lety (8. července) se narodil 
komik Felix Holzmann. • Před 
sto padesáti lety (23. září) 
se narodil malíř František 
Kupka. • Před dvě stě lety 
(31. října) se narodil spisova-
tel a novinář Karel Havlíček 



Z RYCHLÍKU:

Máme interaktivní panel 
Kulturní prostor na druhém patře druhého 
stupně doplňuje interaktivní dotykový panel 
s užitečnými informacemi. V budoucnu by 
měl také zobrazovat například suplování 
učitelů. │ 

  
Kdo vyhrál vánoční soutěž?
Vánoční tipovací soutěž spojenou s online 
adventním kalendářem vyhrál čtvrťák Ondřej 
Mikula. Až se otevře škola, vedení žákovského 
parlamentu mu předá cenu. │        

Parlament jedná s vedením
Všechny vaše nápady na zlepšení školy, které 
jsme ve třídách nasbírali během prvního 
pololetí, jsme prodiskutovali a nejzajímavější 
nápady jsme předali vedení školy. Podrobnos-
ti si přečtěte v časopise sChOOL. │

DOBRÝ DEN,  
KONTROLA JÍZDENEK

Kdo v tom jede s námi? 
V lednu kontrolujeme 
Dianu Didenko.  

Kde nastoupila?  
Přijela jako malá z Ukrajiny za svo-

jí rodinou, nastoupila u nás do první třídy. 
Čím teď jede? 
Cestuje ve vagónu s nápisem 5. B a je 
v něm spokojená. 

Kvalita cesty? 
Dobrá. "S kámoškami se sice občas pohádá-
me, ale pak je to v pohodě," říká Diana.

Kam by chtěla dojet? 
Zatím neví, asi by chtěla být lékařkou, takže 
zřejmě bude chtít po základce nasotupit na 
gymnázium. │

Sárinka

Jakub Bort je náš nový učitel chemie a tělocviku. Zeptali jsme se ho, 
jaké chemické prvky má rád a co se mu ve škole líbí. Obdivuje například 
novou halu na druhém stupni. 

Proč jste se rozhodl učit prá-
vě chemii? Je to odmalička 
váš oblíbený předmět? 
Baví mě od základní školy 
a studoval jsem střední 

potravinářskou školu. 

Proč si myslíte, že ho 
většina dětí bere jako 
těžký předmět, který se 
nejde naučit? 
Protože je v něm dost látky. Z jedno-
duchých věcí dělají žáci chaos a chy-
bují pak v základních věcech.

Máte nějaký svůj oblíbený prvek, 
který vás něčím fascinuje?
Titan a uhlík, protože titan vydrží 
všechno, je ohnivzdorný. A uhlík při-
náší život a je základní prvek všeho. 
Moje oblíbená sloučenina je H2O 
neboli voda a NaCl neboli sůl. Protože 
bez vody a bez soli se nedá žít. 
 
Je teď náročné učit chemii na dálku? 
Distanční výuku vnímám jako mož-
nou budoucnost, ale u chemie je to 

složitější vysvětlovat na dálku. Ale 
zvládáme, jak se dá... Určitě je to pro 
všechny náročnější než být ve škole. 

Na naší škole jste nový - co vás u nás 
zaujalo? 

Jsem rád v našem učitel-
ském kolektivu a máme 
skvělé vedení. Jak se 
škola vyvíjí a vychází 
žákům vstříc, aby jim bylo 

ve škole příjemněji. Například úplně 
nová klubovna v druhém patře druhé-
ho stupně je nádherná. 
    
Máte v učitelském kolektivu i man-
želku. Je výhoda pracovat se svojí 
ženou ve stejném ústavu? 
Má to svoje výhody i nevýhody, ale 
to je asi u všeho. Stejně se za celý 
den vidíme tak málo, že nám to ani 
nepřijde.    
 
Máte nějaké zvláštní předsevzetí pro 
rok 2021? 
Hlavně se nezbláznit, po tom všem, co 
jsme prožívali v roce 2020.|             
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POKEC NA PERÓNĚ:

Chemie 
mě 
baví 
od základky

KOMENTÁŘ NA KOLEJÍCH: 
V roce 2021 budu jíst zdravě

Máme tu nový rok, a to s 
sebou nese i spoustu dal-
ších věcí. Například před-
sevzetí. Předsevzetí je 

výraz pro rozhodnutí, 
které plánujete a  sna-
žíte se ho dodržet. 
Většinou si lidé řek-
nou, že nebudou jíst 
nezdravé jídlo nebo že 
budou cvičit. Možná 
se najde někdo, kdo se hodlá více učit...
Například já si na tento rok řekla, že 
budu pravidelně jíst zdravé jídlo, pra-
videlně pít (to mi dělá velký problém, 
denně vypiju tak jednu skleničku 
vody), chodit každý den ven běhat 
alespoň hodinu a samozřejmě ně-

JÍZDA DRUHOU TŘÍDOU

Do tvorby online adventního 
kelndáře se zapojilo  
jednapadesát lidí. 
Do okének 1 až 23  
jsme vybrali 
záběry u vánočního 
stromku, do koláže 
v políčku číslo 24  
jsme  
zařadili i záběry  
na sněhu a další snímky. Děkujeme, 
že jste s námi zavzpomínali na Vánoce 
z let (dávno) minulých!

ČÍSLO MĚSÍCE

Foto: -ab-

kdy si dám předsevzetí i ohledně školy, 
například že se budu více učit u něja-
kého předmětu, teď třeba u zeměpi-
su. A chci si dělat hezké zápisky a tak.  

Někomu přijde před-
sevzetí k ničemu, pro 
někoho je to super 
věc. Ale většina lidí, 
co si dají předsevzetí, 
ho přestanou dodržo-
vat někdy v  únoru. Já 

to dodržím třeba do června, snažím se.  
Neberu předsevzetí jako nějaký teror, 
ale jako normální rozhodnutí, které je 
pro mě nejlepší, abych byla spokojená...  
A co vy? Dáváte si pravidelně  novoroč-
ní předsevzetí? Jaké? Napište nám! |      
                                                   Natálie Blahová

Ondra

Běla

Členka parlamentu uvažuje o tom, jak si předsevzetí nastavit v hlavě, 
abychom své plány dodrželi.

"Moje oblíbená 
sloučenina je H2O 

neboli voda."

"Beru to jako normální 
rozhodnutí, které je pro 
mě nejlepší, abych byla 

spokojená."

Šao

51

FOTO MĚSÍCE

Špatná pověst
Naši třídu 7. B najdete úplně dole. Je dob-
ré, že sídlíme v přízemí, protože nemusíme 
šlapat schody, nebo si můžeme rychle dojít 
k panu vrátnému pro mlíčko. A taky to 
máme blízko ke skříňce. Naše třída má tro-
chu špatnou pověst u učitelů a myslím, že 
i celkově ve škole. Podle všech jsme strašná 
třída, ale zase je s námi sranda, a když něco 
chystáme, jsme v tom spolu. Ale většinou 
nic špatného neděláme, takže jsme docela 
v pohodě. Teď máme ale online hodiny. 
Někteří z nás jsou za distanční výuku tro-
chu rádi a zase jsou i ti, kterým vadí a kteří 
by nejradši byli ve škole. Podle mě jsem si 
lepší třídu přát nemohla. |  
                                    Sarah Smutková

OSOBÁK MĚSÍCE: 7. B

CO SE DĚJE NA TRATI: 
Spustili jsme sChOOL TV
Naše škola má svůj kanál na Youtube, kde doufejme zveřejníme hodně 
dobrých reportáží, anket a rozhovorů. Zatím jsou kvůli pandemii naše 
možnosti omezené.

Člen Mediálního klubu a šéf pro-
jektu Adam Kabát z 8. A přibližu-
je: "Rozjet sChOOL TV plánujeme 

už dlouho. Ani teď sice není nejlepší 
doba, nemůžeme točit reportáže, roz-
hovory, ani ankety, jelikož škola je pro 
většinu lidí zavřená. Ale rozhodli jsme 
se věc už neodkládat." Dvě lednová 
videa mapují zákulisí natáčení repor-

táže štábu České televize. Odkrývají 
nezveřejněné záběry, vtipné situace 
a přeřeky účinkujících.
Uživatel, který si v den zveřejnění 
videa zřídil účet pod jménem "Pavel 
Beran", oceňuje naše snažení natolik, 
že doporučuje na počest reportáže 
zavést ředitelské volno. Je vidět, že 
naše aktivity hýbou emocemi! | 

Foto: Ondřej Kořánek

Foto: Iva Králová

Foto: Jarmila Bálintová



VÝSLECH V KUPÉ: 

ODPOVÍDÁ Veronika Marková                      
(třídní 5. B, učitelka dramatické a výtvarné výchovy)
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VYKOLEJÍ VÁS
Ilustrace:  

Vláďa Roshko

Nezvládáš nervově distanční výuku, 
a tak máš potřebu škodit?
Tlumíš ostatním mikrofon?

Vyhazuješ učitele z online hodiny?

Máš odvahu se přiznat?

Přihlas se na parlament@zsvrsovicka.cz  
a možná právě ty získáš titul 

DISTANČNÍ HACKER 2021

NA KONEC VYPÍSKÁNO:„Paní učitelko, co znamená odpovědět číslem?“"Že napíšeš číslo.""Aha, děkuji."

JÍZDNÍ ŘÁD
 Plány a tipy na příští měsíc 

sestavil Adam Kabát.
Co budeme slavit?

3. 2. Světový den modliteb | 6. 2. Den 
mraženého jogurtu | 9. 2. Den čtení ve 
vaně |13. 2. Světový den rádia | 14. 2. 

Svatý Valentýn | 19. 2. Mezinárodní den 
velryb | 21. 2. Mezinárodní den mateř-
ského jazyka | 22. 2. Den sesterství | 

25. 2. Den škeblové polévky | 28. 2. Den 
květinového designu |

Dělalo vám potíže pololetní hodnocení žáků na distanční výuce? 
Ano, zejména u výchov na druhém stupni.

Jak je pro vás těžká online výuka?
Online výuka je náročná na přípravu online hodin, kontrolu 
a kompletování úkolů, často nad tím trávím čas dlouho do noci.

Jak moc ovlivnila koronavirová krize vaše volnočasové aktivity?
Téměř vůbec. |                                                                          Kristýna Loudová

DRUHÝ KOMENTÁŘ NA KOLEJÍCH:
Jak jsme prožívali natáčení
Povídání o pocitech, které provázeli natáčení s Českou televizí. Reportá-
že, které odvysílala v pořadu Zprávičky, si můžete pustit na webu.

Nikdo z nás netušil, jak natáčení 
bude probíhat, a tak jsme si před-
stavovali ledacos. Někdo si myslel, 

že televizní štáb přijede bílou limuzínou 
nebo že přijede na kole. Jiné představy 
byly realističtější, napří-
klad že přijedou ve vlast-
ním autě s nápisem ČT. 
Jenže ani tato domněnka 
správná nebyla. Nakonec 
přijeli taxíkem, což si netipoval nikdo.  
I přes tu nervozitu, co z nás sršela, bylo 
znát obrovské nadšení z nového zážit-
ku a možnosti, která se nám naskytla. 
Reportérka a kameraman byli sympa-
tičtí lidé, dokonce jsme je nadchli tak, 
že o nás natočili reportáže dvě. Jak 
o našem žákovském parlamentu, tak 

o našich školních médiích, tedy o ča-
sopise sChOOL a novinách Nástupiště.  
Jako první šly na rozhovor před kameru 
Natka a Lejla ze 7. B, povídaly o organi-
zaci parlamentu a o tom, co se zrovna 

chystá. Nechyběly ani holky 
z 5. B, které byly v záběru, jak 
se starají o nástěnku školy. 
Poté se šlo natáčet o časopise 
a novinách. Rozhovor redaktor-

ka Sabina vedla s Adamem a se mnou.  
Musím se přiznat, že jsem byla tro-
chu nervózní. No ne trochu, do-
cela dost. Kdo by nebyl. Stres ze 
mě opadl, až když se dotočilo.  
Musím říci, že to byl nezapomenutelný 
den a zkušenost do budoucna pro nás 
všechny. |                   Tamara Macková 

"Musím se  
přiznat, že jsem 
byla nervózní."


